
Afscheid College Gedeputeerde Staten 2021-2023, Statenzaal Gouvernement aan de Maas, 23 

juni 2023 

 

Geachte leden van Provinciale Staten,  

Dames en heren, geachte aanwezigen,  

 

Maar toch vooral: beste afzwaaiend gedeputeerden Roest, Roefs, Van Toorenburg en 

Gabriëls, maar ook gedeputeerde Satijn, die afscheid neemt van dit college. 

 

Voor het college van Gedeputeerde Staten 2021 – 2023 zit het er nu echt op. Gisteren, 

tijdens de afscheidsreceptie hieronder, in de Feestzaal, heb ik u uitgebreid toegesproken.  

 

Bij die gelegenheid heb ik u - als voltallig college in een extraparlementaire periode - met 

recht en reden de gouverneurspenning uitgereikt. Dat is een onderscheiding die ik als 

zelfstandig bestuursorgaan kan toekennen aan een vereniging, organisatie of persoon, 

die ik waardeer of waar ik een bijzondere band mee onderhoudt. Dat lijkt me in uw geval 

zeer aan de orde.  

 

Vandaag neemt u officieel afscheid van dit huis. Van de ambtelijke organisatie, van uw 

collega’s, van uw netwerk als bestuurder en van mij, de voorzitter van uw college. 

 

Maar zeker toch ook van Provinciale Staten, van ons Limburgs Parlement, aan wie u 

als bestuurder geruime tijd verantwoording afgelegd heeft. Met wie u volop in gesprek, 

volop in debat bent geweest. U heeft Statenleden aan uw zijde gevonden, of dwars op 

uw pad. Samen met u hebben de bewoners van deze zaal twee jaar geleden de draad 

opgepakt. Samen heeft u hard gewerkt aan hernieuwd vertrouwen, aan een volgend 

hoofdstuk in onze bestuurscultuur en aan de invulling van het regels en wetten van 

‘extraparlementair’ besturen, dat u als erfenis mee kreeg, op 2 juli 2021.  

 

Er is in die twee jaar heel veel gebeurd. Te veel om op te noemen, maar een hele kleine 

bloemlezing zou moeten lukken.  

 

Madeleine van Toorenburg, gedeputeerde voor Sociale Agenda, Handhaving en 

Cultuur.  

 

Je hebt je – zeker ook in Den Haag – hard gemaakt voor een eerlijkere verdeling van 

aandacht en middelen tussen Randstad en regio, bijvoorbeeld op het gebied van cultuur: 

Elke Regio Telt. Maar je was er ze in onze provincie ook voor mensen die de 



aansluiting missen of moeite hebben om rond te komen. Je stond deze mensen terzijde 

met jouw mensgerichte uitvoering van de Sociale Agenda. Terwijl je daarnaast ook nog 

scherp toezicht hield op de naleving van regels door de Limburgse bedrijvigheid.  

 

Blijf je inzetten voor Limburg, nu vanuit de Eerste Kamer.  

 

Dankjewel, Madeleine 

 

Gedeputeerde voor Natuur, Milieu en Erfgoed, Geert Gabriëls. Deze provincie heeft te 

maken met flinke uitdaging op het gebied van stikstof. Maar jij bleef constructief in 

dialoog met boeren, natuurorganisatie en gemeenten en realiseerde een recordaantal 

van 25 vrijwillige uitkopen, waar andere provincies samen niet verder kwamen dan een 

handjevol. Dat heet De Limburgse Methode. En dan had je daarnaast ook nog tijd om op 

geheel eigen wijze ons Limburgs erfgoed en streektaal in de schijnwerpers te zetten. 

Maar ook om je te bekommeren over de dieren in Limburg. Hun welzijn ging je oprecht 

aan het hart.  

 

Je blijft het allemaal op de voet volgen, maar dan als gewaardeerd Statenlid.  

 

Dankjewel, Geert  

 

Mevrouw Lia Roefs, gedeputeerde voor Wonen, Ruimte, Water en Landbouw. Als 

watergedeputeerde kreeg je de eerste weken als bestuurder nogal wat voor de kiezen. 

Met de watersnood als belangrijkste aanleiding schaakte je op veel verschillende borden 

en regelde zowat een miljard euro voor de waterveiligheid in Limburg. Een 

huzarenstukje. ‘En passant’ tekende je met minister De Jonge een woondeal én kreeg je 

in deze zaal de handen op elkaar voor de eerste Provinciale Omgevingsvisie. Ik hoop dat 

we elkaar in Noord-Limburg nog vaak mogen ontmoeten. 

 

Dankjewel, Lia  

 

Ad Roest, je was gedeputeerde voor Financiën, Bedrijfsvoering en Bestuurlijk Toezicht. 

Onder jouw aanvoering was de provinciale begroting niet alleen op orde, maar werd 

deze ook – ondanks de complexe materie – dichterbij gebracht en voor iedereen 

begrijpelijker gemaakt. Een belangrijke stap in het meer transparant maken van het 

reilen en zeilen van deze provincie. Dat je tot twee keer toe een hartoperatie uitstelde 

voor belangrijke debatten met deze Provinciale Staten zal niemand in dit huis snel 

vergeten. 



 

Ad, dankjewel  

 

Ik noem toch ook Stephan Satijn, gedeputeerde Economie, Grondbedrijf en Onderwijs. 

Je neemt vandaag geen afscheid van dit huis, maar wel van het college en van het 

extraparlementair bestuur. Je hebt er - onder andere - voor gezorgd dat, dankzij een 

gezamenlijke, innovatieve en transparante voorbereiding, Provinciale Staten een 

historisch besluit kon nemen over Maastricht Aachen Airport. Onder jouw leiding heeft 

Brightlands de doorontwikkeling ingezet naar één sterk Limburgs merk en is de komst 

van de Einstein Telescope weer een stapje dichterbij gekomen.  

 

Stephan, dankjewel 

 

En Maarten Van Gaans-Gijbels, je nam al eerder afscheid maar ik waardeer het zeer dat 

je hier vandaag toch aanwezig bent. Als gedeputeerde voor Mobiliteit, Energie en Klimaat 

werden flinke stappen gezet richting  bewustwording over transities: we begrijpen 

met elkaar dat we op zoek moeten naar een nieuwe energiemix en naar creatieve 

oplossingen.  

En duidelijk werd dat Limburg niet verder kan zonder Delta-Rijn Corridor.  

 

Je hebt je in deze zaal terecht boos gemaakt over de Maaslijn, maar je hebt ook de 

schouders gezet onder grensoverschrijdende verbindingen waar Limburg behoefte aan 

heeft.  

 

Tot zover een kleine greep uit twee jaar beleid en bestuur in de Provincie Limburg. En 

dan heb ik het nog niet over gezamenlijke hoogtepunten gehad, zoals de Koningsdag 

2022 in Maastricht en de vele mooie grote en kleine projecten en evenementen bij de 

gemeenten in onze provincie.  

 

Al met al een enorme berg werk. Ik durf best de stelling aan dat u in een halve periode 

dubbel werk heeft geleverd voor Limburg.  

 

Geachte aanwezigen, beste gedeputeerden.  

 

In 2021 ging het  – zo constateerde ik als toenmalig buitenstaander – even niet zo lekker 

met Limburg. Deze provincie, toen al hard geraakt door corona, kreeg een bestuurscrisis 

voor de kiezen.  



Het toenmalige college stapte op, inclusief haar voorzitter. Johan Remkes kwam een paar 

maanden op de winkel passen, maar zelfs hij kon het niet alleen.  

Hij belde daarom Madeleine van Toorenburg, Stephan Satijn, Geert Gabriëls, Lia Roefs, 

Ad Roest en Maarten van Gaans-Gijbels.  

 

Het was een absoluut unicum dat een Commissaris van de Koning zelf een college van 

Gedeputeerde Staten moest samenstellen; zelf op zoek moest naar kandidaten; náást 

dat hij in zijn eentje een provincie moest besturen. 

 

Aan deze kandidaten, van wie er vandaag vier als gedeputeerden afscheid nemen, werd 

gevraagd om alles uit hun handen te laten vallen en bestuurder te worden in dit huis. En 

ja, ik geloof best dat Johan Remkes indringend en overtuigend kan zijn, maar u nam 

zélf dat besluit. 

 

U nam het besluit om uw gezinsleven op een laag pitje te zetten en u in razend tempo 

in te lezen in veelal ontzettend complexe materie.  

 

U nam het besluit om te proberen het vertrouwen van deze Staten te winnen. 

 

En u heeft, daadwerkelijk, alles uit uw handen laten vallen en u bent aan de slag te 

gaan, vanuit liefde en gevoel van verantwoordelijkheid voor Limburg. En sinds dag één, 

op 2 juli 2021, tot en met dag 722, vandaag op 23 juni 2023, heeft u zich met hart en 

ziel en met al uw ervaring en kennis ingezet voor de Limburgers.  

 

Beste Ad, Lia, Madeleine en Geert,  

 

Jullie waren vier onmisbare schakels in mijn eerste college van Gedeputeerde Staten. 

En ik heb heel veel geleerd van de tijd die wij samen hebben doorgebracht. 

 

Als voorzitter van dat college, als voorzitter van Provinciale Staten, maar toch vooral 

namens de Limburgers zeg ik nogmaals:  

 

Dankjewel voor jullie inzet. Het ga jullie goed.  


